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استارت كرونايي لاروخا
استارت لاروخا براي حضور در يورو با اتفاقات خوشايندي همراه بود. لوئيس 
انريكه در فاصله يك هفته تا ش��روع رقابت هاي يورو، شاگردانش را براي 
هماهنگي دور هم جمع کرده بود که در گام نخست با اتفاق غيرمنتظره اي 
مواجه شد و ترس را به جان تيم ملي اسپانيا انداخت. مثبت شدن تست 
سرخيو بوسكتس اگرچه هافبك اين تيم را روانه قرنطينه کرد، اما واکنش 
مطبوعات اسپانيا را با تيترهايي چون هشدار براي کرونا و شروع ما اصلًا 
خوب و خوشايند نيست به همراه داشت. اين شايد اخطاري جدي بود براي 
احتياط هرچه بيشتر انريكه، هرچند که شاگردان او تا اعلام نتيجه تست ها 
انفرادي تمرين مي کنند و هنوز مشخص نيست بوسكتس همچنان شانسي 

براي همراهي لاروخا در يورو دارد يا نه.

 شيوا نوروزي

دنيا حيدري

ميزباني برزيل روي هواست
كوپا آمه ريكا اسير جنگ هاي سياسي و ورزشي

کمتر از يك هفته ديگر بازي هاي جام ملت هاي فوتبال امريكاي جنوبي 
آغاز خواهد شد، ولي مسئولان کشور ميزبان نه تنها هنوز براي برگزاري 
رقابت ها آماده نيستند، بلكه با بالا گرفتن دعوا ميان مقامات سياسي برزيل 

و ملي پوشان برزيل اوضاع بحراني تر از حد تصور شده است. 
    

کوپا آمه ريكا بايد سال گذشته برگزار مي شد، ولي کرونا اجازه اين کار را 
نداد. حالا هم که طبق برنامه قرار است بازي ها 14 ژوئن رسماً آغاز شود 
هيچ کسی حاضر نيست مسئوليت ميزباني را بپذيرد. کنفدراسيون فوتبال 
امريكاي جنوبي اول از همه رأي به ميزباني مشترك کلمبيا – آرژانتين داده 
بود، ولي اولي به خاطر مشكلات داخلي و سياسي ميزباني اش لغو شد و 
دومي هم به دليل عدم توانايي در کنترل بيماري کرونا از برگزاري بازي هاي 
سر باز زد. بعد از آن کونمبل به دليل کمبود وقت و نداشتن گزينه هاي زياد 
براي انتخاب ميزبان جديد راه ديگري نداشت جز اينكه دوباره از برزيلي ها 
بخواهد مسئوليت کوپا را برعهده بگيرند. کنفدراسيون امريكاي جنوبي 
برزيل را به عنوان ميزبان جديد کوپا 2021 انتخاب کرد، اما برخلاف دوره 

گذشته )2019(، قناري ها از اين توفيق اجباري استقبال نكردند. 
    

توفيق اجباري ميزباني کوپا آمه ريكا در س��رزمين قهوه، نه تنها با استقبال 
عاشقان فوتبال روبه رو نشده، بلكه محالفت هاي جدي را هم در پي داشته 
است. دست به گريبان بودن برزيلي ها با کرونا و ناکارآمدي مسئولان بهداشت 
اين کشور در کنترل اين بيماري مصيبت هاي زيادي را براي مردم برزيل به 
همراه داش��ته تا جايي که تعداد مبتلايان، بستري شدگان در بيمارستان و 
جانباختگان به قدري افزايش يافته که براي کنترل شرايط به هفته ها زمان نياز 
است. حال آنكه دوشنبه آينده رقابت ها آغاز خواهد شد و برگزاري 28 مسابقه 
در برزيل مسئولان و مردم اين کشور را نسبت به تشديد اوضاع کرونايي نگران 
کرده است. ديدار افتتاحيه را آرژانتين و شيلي در حالي در شهر ريودوژانيرو 
برگزار خواهند کرد که شهردار اين شهر پرجمعيت کرونايي رسماً اعلام کرده 
به محض بدتر شدن اوضاع انجام بازي هاي کوپا را به حالت تعويق در خواهد 

آورد! اتفاقي که کل مسابقات را با مشكلات جدي روبه رو می کند. 
    

مخالفان برگزاري جام ملت هاي امريكا در برزيل همانند بازي هاي المپيك 
در حال افزايش اس��ت. علاوه بر مردم عادي، اعضاي تيم ملي برزيل نيز 
صراحتاً با اين مس��ئله مخالفت کرده اند. صحبت هاي اخير کاسيميرو، 
کاپيتان اين تيم در اين زمينه بازتاب گس��ترده اي داش��ته است: »همه 
از مواضع ما در رختكن تيم مل��ي برزيل در مورد برگ��زاري رقابت هاي 
کوپا آمه ريكا مطلع هستند و هيچ چيز نمي تواند از اين روشن تر و واضح تر 
باشد. عدم تمايل به شرکت در رقابت هاي کوپا آمه ريكا تنها نظر و خواسته 
من يا بازيكنان شاغل در فوتبال اروپا نيست، بلكه همه اعضاي رختكن از 
جمله سرمربي ما تيته نيز عقيده اي مشابه ما دارد و همه بازيكنان در اين 
خصوص با هم توافق نظر دارند.« تيته، سرمربي برزيل هم اين موضوع را 
تأييد کرده و يكي از مخالفان جدي کوپا محس��وب مي شود. اين مسئله 
ناراحتي مقامات سياسي ميزبان را به همراه داشته تا جايي که برخي از آنها 

خواستار برکناري سرمربي تيم ملي شده اند!
مجلس س��ناي برزيل نيز با اضافه ش��دن به جمع مخالفان طي نامه اي از 
موضع قناري ها حمايت کرده اس��ت: »برزيل نمي تواند ايمني بهداشتي 
تورنمنت بين المللي در چنين سطحي را فراهم کند. برگزاري اين تورنمنت 
مي تواند احساس کاذب عادي بودن ش��رايط و ايمني را برخلاف واقعيت 
زندگي کنوني مردم برزيل ايجاد کند. ما مخالف برگزاري کوپا آمه ريكا در 
برزيل با جاي ديگري نيستيم، اما اين تورنمنت بايد تا زمان آمادگي برزيل 
به تعويق بيفتد.« در اين بلبشوي سياسي – ورزشي از برزيل خبر رسيده که 
رئيس فدراسيون فوتبال اين کشور به دليل پرونده اخلاقي فعلًا تا يك ماه 
از مسئوليتش محروم شده است. روگير کابوکلو از سوي کميته انضباطي و 
اخلاق فدراسيون فوتبال برزيل تا يك ماه از سمتش خلأ شده و در اين مدت و 
تا زماني که تكليفش مشخص شود، آنتونيو کارلوس، نايب رئيس او مسئوليت 
فدراسيون را برعهده خواهد داشت. رسانه اي شدن مشكلات اخلاقي رئيس 
فدراسيون بحران ميزباني برزيل را تشديد کرده و در اين اوضاع بايد منتظر 

تصميمات مقامات کنفدراسيون فوتبال امريكاي جنوبي باشيم.

فرصت يك ساله بارسا به كومان
س��ران کاتالان ها تصميم نهايي خود را 
گرفتند و در نهايت رأي به تمديد يك ساله 
قرارداد رونالد کومان دادند. مرد هلندي در 
حالي يك فصل ديگر روي نيمكت بارسا 
خواهد نشست که اين امر بدون حمايت 
خوان لاپورتا، رئيس باشگاه ممكن نبود. 
کومان بعد از جانشيني کيكه ستين، يك 
فصل پرفراز و نشيب را پشت سر گذاشت، 
فصلي که ج��ز نايب قهرماني کوپا دل ري 
عايدي براي آبي و اناري ها به همراه نداشت. ناکامي در لاليگا و حذف از 
ليگ قهرمانان اروپا از جمله انتقادهاي وارده به عملكرد سرمربي بود که 
برخلاف انتظارات به قطع همكاري با کومان منجر نشد. نيمكت بارسا 
در شرايطي براي فصل آتي دس��ت نخورده باقي ماند که گفته مي شد 
ژاوي، بازيكن افسانه اي بارسا سكان هدايت بلوگرانا را به دست خواهد 
گرفت، ولي گمانه زني ها با فرصت يك ساله لاپورتا به سرمربي 58 ساله 
به بن بست خورد و منتقدان کومان حالا بايد يك فصل ديگر هم منتظر 
تغييرات اساسي باقي بمانند. رئيس باش��گاه از تمديد دوباره با کومان 
ابراز خوش��حالي کرد، ولي لاپورتا احتمالاً با هدف هاي خاص ديگري 
کومان را حفظ کرده اس��ت. پاندمي کرونا هنوز پابرجاست و تيم هاي 
اروپايي خود را براي روزهاي پس��اکرونا آماده مي کنند. در صورتي که 
پيش بيني ها درست از آب دربيايد و درهاي ورزشگاه ها دوباره به روي 
هواداران باز شود، طرفداران بارسا منتظر ديدن بازي هاي هجومي از تيم 
محبوب شان هستند. گفته مي شود در قرارداد کومان بندهايي گنجانده 
شده که باشگاه در صورت نارضايتي از عملكرد سرمربي مي تواند بدون 
پرداخت خسارت با کومان قطع همكاري کند. به همين خاطر است که 
همه منتظر تحول در بارسا و تغييرات مهم از سوي سرمربي هستند. به 
خدمت گرفتن بازيكنان جديد و تقويت خطوط حمله و دفاع از جمله 
برنامه هاي مدنظر کومان است. سرخيو آگوئرو و اريك گارسا دو بازيكن 
تازه وارد به نيوکمپ هستند که اولي مهاجم گلزن است و مي تواند در 
کنار مسي و سايرين مشكل گلزني بارسا را حل کند، دومي هم يكي از 
مدافعان من سيتي بود و در فصل جديد به تقويت خط دفاع بارسا کمك 
خواهدکرد. قرار است واينالدوم، هافبك آرسنال نيز در پايان همين ماه 

قراردادش را با بارسا امضا کند.

جيمز وست وود

  گل

نبايد بين پاداش رشته اي تيمي و انفرادي فرق گذاشت

12 پارالمپيكي ديگر معرفي مي شوند
تكليف سهميه هاي        خبر
باقيمانده رشته هاي 
پارالمپيكي امروز پس از برگزاري نشست هيئت 
رئيس��ه و هيئت اجرايي کميته ملي پارالمپيك 
مش��خص مي ش��ود. هادي رضايي، سرپرست 
کاروان پارالمپيك ايران در توکيو در گفت وگو با 
ايس��نا اظهار داش��ت: »در حال حاضر اعزام 54 
ورزش��كار به بازي هاي پارالمپيك توکيو قطعي 
شده اس��ت و تكليف اعزام 12 ورزشكار ديگر در 

رشته هاي دوچرخه سواري، قايقراني، دووميداني، 
تيراندازي و پاراتكواندو پس از جلسه هيئت رئيسه 
و هيئت اجرايي کميته ملي پارالمپيك مشخص 
خواهد ش��د. ضمن اينكه قرار اس��ت تيم ملي 
پاراتيروکمان اواسط تيرماه در مسابقات بين المللي 
چك ش��رکت کند تا وضعيت جانشين مرحوم 
شيرمحمدي و همچنين پنج سهميه کسب شده 
)چهار سهميه در مردان و يك سهميه در زنان( 

مورد بررسي و براي اعزام به توکيو نهايي شود.«

مقامات ژاپني بيش از پيش براي 
اشرف رامين

      خبر
برگزاري بازي هاي المپيك تحت 
فشار قرار گرفته اند. تنها 45 روز تا 
ش��روع بازي هاي 2020 باقي مانده، اما چالش هاي اصلي کماکان 
برطرف نشده اند. ژاپن در حالي قرار است از 23 جولاي )اول مرداد( 
ميزباني مهم ترين آوردگاه ورزش دنيا را برعهده داش��ته باشد که با 
بحران کرونا دست و پنجه نرم مي کند. ويروس کوويد 19 که برگزاري 
المپيك و پارالمپيك را يك سال به تعويق انداخت باز هم دست از سر 
اين کشور شرق آسيا برنداشته است. آمار و ارقام حاکي از آن است که 
ژاپني ها در مهار کرونا ناموفق بوده اند و روند رو به رشد مبتلايان جديد 
اين ادعا را تأييد مي کند. بالا رفتن ميزان مبتلايان و فوت شدگان حاکي 
از اين است که ژاپن به هيچ وجه آمادگي لازم براي برگزاري المپيك و 
پارالمپيك را ندارد، اما مس��ئولان اين کش��ور و همچنين مقامات 
برگزار کننده بازي ها مصر هستند تا بعد از تعويق يك ساله رقابت ها را 
در تابستان برگزار کنند تا از اين طريق جلوی ضررهاي بيشتر اقتصادي 

را بگيرند. اگرچه پزشكان، پرستاران و حتي مردم عادي ژاپن با اين 
مسئله مخالف هستند و شروع بازي ها را باعث به خطر افتادن جان 
مردم اين کشور مي دانند، ولي مقامات از موضع خود کوتاه نمي آيند. 
آنها حتي پيشنهاد حاميان مالي بازي ها مبني بر تعويق کوتاه مدت 
المپيك و برگزاري بازي ها در شهريور و مهرماه را هم رد کرده اند. سي 
و دومين دوره بازي هاي المپيك در ش��رايطي آغاز خواهد ش��د که 
دانشمندان امريكايي در مقاله اي علمي از ژاپني ها خواستند براي حفظ 
جان مردم المپيك را لغو کنند. در اين مقاله که در مجله نيوانگلند 
منتشر شده، آمده است: »ما به دور مشعل جمع مي شويم، زيرا ارزش 
چيزهايي که ما را به هم متصل مي کنند نسبت به ارزش چيزهايي که 
ما را از هم جدا مي کند تشخيص مي دهيم. براي اينكه بتوانيم به طور 
ايمن به هم وصل شويم معتقديم براي بازي هاي المپيك، اقدامات 
فوري لازم است.« انتشار خبري در خصوص خودکشي ياسوشي موريا 
يكي از مقامات ارشد کميته برگزاري بازي هاي المپيك نيز جديدترين 

خبر حاشيه اي از کشور ميزبان است. 

مقامات ژاپن زير بار نمي روند
 لغو دوباره المپيك 

براي نجات جان مردم!

کاپيتان تيم ملي واليبال نشسته ايران از مسئولان خواست در خصوص        چهره
جوايز در نظر گرفته ش��ده براي مدال هاي انفرادي و تيمي المپيك و 
پارالمپييك توکيو تجديدنظر کنند. تمرينات تيم ملي واليبال نشسته روز گذشته در تهران آغاز شد و 14 
ملي پوش کشورمان در ش��رايط کرونايي خود را براي دفاع از عنوان قهرماني پارالمپيك 2016 آماده 
مي کنند. داوود علي پوريان يكي از بازيكنان باتجربه واليبال نشسته است که تاکنون چهار مدال طلا و نقره 
پارالمپيك را به گردن آويخته است. علي پوريان در حالي که فرصت کمي تا شروع بازي هاي توکيو باقي 
مانده در گفت وگو با فارس از نصف بودن جوايز در نظر گرفته ش��ده براي رشته هاي تيمي گلايه کرد: 
»برگزاري مسابقات مختلف در المپيك و پارالمپيك توکيو با اين وضعيتي که در اخبار منتشر مي شود، 
شرايط سختي خواهد داش��ت. رشته ورزش��ي تيمي که از 
کشورمان بتواند در المپيك يا پارالمپيك مدال بگيرد، خيلي 
سخت است. مسئولان بايد در اين قانون بازنگري کنند. 
هيچ تيمي از ايران در ورزش تيمي مدعي مدال آوري نيست 
و گويا اين قانون فقط براي واليبال نشسته گذاشته شده 
است، چون ما تنها تيمي هستيم که در پارالمپيك مدال 
مي گيرد. ملي پوشان خيلي زحمت مي کشند و اميدوارم 
با تغيير قانون جواب گوشه اي از زحمات شان داده 
ش��ود. نبايد هيچ فرقي بين رشته انفرادي و 
تيمي باشد. از سال 2010 که اين قانون را 
گذاشته اند ما اذيت شده ايم. پرداختي  هاي 
جوايز دوره ه��اي گذش��ته پارالمپيك 
واليبال نشسته که هميشه قهرمان بوده 

مبلغ آن چنان زياد نيست.«

فخری: اگر در مسابقات كاراته پاريس 
سهميه كسب ش�ود در اين صورت 
تعداد بانوان هم اضافه خواهد شد. ما 
از شرايط، ارزيابي داريم و وضعيت را 
رصد مي كنيم. اينكه بگوييم در چه 
رشته اي چه تعداد مدال مي گيريم 

را تا پيش از اين نديده ايم

پورشيب حامي مهديزاده در پاريس 
پورشيب مي توانست يكي از سهميه هاي کاراته ايران در المپيك توکيو 
باشد، اما اين اتفاق رخ نداد و گنج زاده توانست خود را در بين مسافران 
توکيو جاي دهد. با وجود اين به گفته هروي، پورشيب همچنان به فكر 
بازيكنان و تيم ملي است و در همين راستا قصد همراهي امير مهديزاده 
در کاراته وان پاريس را دارد. اين آخرين رقابتي اس��ت که امتيازات آن 

براي کسب سهميه المپيك حساب مي شود.

ورزش نيروي متخصص و توجه مي خواهد
عباس اورسجي، رئيس فدراس��يون کبدي اين روزها که تمام نگاه ها به 
کانديداهاي رياست جمهوري است با اشاره به کمبود بودجه ورزش تأکيد 
مي کند که دولت بايد ورزش را رايگان کند: »با استفاده از مديران مجرب 
و نيروي انساني متخصص، متعهد و دلسوز مي توان شاهد موفقيت هاي 
چش��مگيري در ورزش بود، اما کمبود بودجه ورزش��ي در مجلس قابل 
بحث است و به اين مسئله و کم بودن سرانه مردم از فضاي ورزشي توجه 
نمي شود، آن هم در شرايطي که همواره ادعا داريم ورزش باعث نشاط و 

دوري از آسيب هاي اجتماعي می شود.«

در زمين خاكي براي آسيا آماده مي شوم
فائزه آشورپور، دونده 100متر با مانع ايران که در مسابقات قهرماني کشور با 
پشت سر گذاشتن الناز کمپاني، رکورددار اين ماده عنوان قهرماني را به دست 
آورد، اين روزها در زمين خاکي خود را براي بازي هاي آسيايي 2022 آماده 
مي کند: »تنها يك پيست تمريني دارم و يك روز در ميان هم در پيست خاکي 
تمرين مي کنم و از هر فرصتي براي آماده سازي استفاده مي کنم. سال گذشته 
شكستگي پا داشتم، وگرنه به ورودي المپيك نزديك تر مي شدم، اما متأسفانه 

از بخش بانوان مثل آقايان حمايت نمي شود و هزينه هايم را پدرم مي دهد.«

بي توجهي به بازوي قدرت ورزش
سفره خالي مردم و مشكلات متعدد معيشتي که به واسطه گراني هاي 
مفرط جامعه را به چالش کش��يده، دليل خوبي اس��ت تا اهم بحث ها 
اين روزها حول محور مس��ائل اقتصادي چرخ بخورد و اهم بحث هاي 
کانديداهايي را شامل شود که براي رفتن به خيابان پاستور مقابل هم به 

مناظره مي نشينند براي جلب نظر مردم. 
صدالبته که مسائل اقتصادي، آن هم زماني که سفره مردم را تا اين اندازه 
کوچك و خالي کرده از اهميت بسياري برخوردار است و جز اولويت هاست، 
اما بدون شك جامعه را مسائل متعددي تحت الشعاع قرار مي دهد که اقتصاد 
تنها شاخه اي از آن است و صرف نظر از ديگر مسائل و ناديده گرفتن آنها 
نمي تواند مسير موفقيت و نيل به هدف را همواره کند. مسائلي چون ورزش 
که سال هاست ديگر صرفاً به عاملي براي ايجاد نشاط، تضمين سلامت 
جوامع يا مانعي براي دوري از آسيب هاي اجتماعي بدان نگاه نمي شود و به 
صنعتي بزرگ تبديل شده که جوامع مختلف از آن به عنوان ابزاري حتي 

براي پيشبرد سياست هاي خارجي خود سود مي برند. 
اگرچه اين روزها ورزش، جايي در بين دغدغه هاي آنهايي که قرار است 
رئيس دولت جديد باشند، ندارد و اشاره اي هم به اهميت و لزوم توجه به 
آن نمي شود، اما بي شك همين ورزشی که امروز جايي در سرفصل هاي 
کانديداهايي که سعي در جلب اعتماد مردم دارند، ندارد فرداروز مي تواند 
کمك شاياني باش��د براي پيش��برد اهداف آنها، به خصوص در مجامع 
بين المللي، خصوصاً زماني که خصومت ها مانع از پيشبرد اهداف سياسي 
مي ش��ود و مذاکرات راه به جايي نمي برد، اين ورزش است که مي تواند 
به عنوان بازوي سياست هاي خارجي هر کشوري از جمله ايران در دنيا 
حرف خود را به زبان آورد و مسائل بسياري را مطرح کند. بالاخص آنجا 

که تحريم ها راه را بر هر ترفند و راهكار سياسي مي بندد!
ورزش امروز نه فقط سلامت جوامع را تضمين می کند و باعث ايجاد نشاط 
و اميدواري در مردم مي ش��ود که مي تواند راهكار يا راهبردي براي حضور 
در جوامع بين المللي باشد. البته به شرط برنامه ريزي اصولي و مهيا کردن 
زيرساخت ها که بي شك کار سختي نيست و تنها نيروي متخصص، کارآمد 
و متعهد مي خواهد. نيرويي که سال هاست جاي آن در ورزش ايران خالي 
است. با وجود اين همچنان و به رغم عدم مديريت درست در ورزش امروز 
شاهد حضور بازيكنان و مربيان بسياري در رش��ته هاي مختلف در ساير 
کشورها هستيم. اتفاقي که نخستين گام در اس��تفاده راهبردي از ورزش 
به عنوان صنعتي براي مقابله و حضور در مجامع بين المللي است. در واقع 
اهميت ورزش زماني مشخص مي شود که مرزها و روابط به دليل تحريم ها بر 
مردان سياست بسته مي شود، اما همين مرزها براي حضور موفق ورزشكاران 

ايراني باز است، حتي اگر عبور از آن با موانع بسياری همراه باشد. 
اين مهم ترين دليل ضرورت توجه هرچه بيشتر به ورزش و گام برداشتن 
در مسير مهيا کردن زيرساخت هاي آن است براي تبديلش به بازويي 
قوي در سياست هاي خارجي. در واقع با نگاهي به نقش و اهميت ورزش 
در دنياي امروز مي توان دريافت که اي��ن مقوله اگر از اهميتي همپاي 
مسائل اقتصادي و سياس��ي برخوردار نباش��د از اهميت کمتري نيز 
برخوردار نيست. البته به شرط آنكه آنهايي که امروز خود را دلسوز مردم 
مي خوانند و ادعاي حل مش��كلات آنها را دارند در ميان آنچه از آن به 
عنوان دغدغه هاي خود ياد مي کنند توجهي به اين مهم نيز داشته باشند 
و با نگاهي اصولي گامي در راستاي برنامه ريزي اصولي و منطقي براي 
استفاده از ورزش به عنوان اهرمي کاربردي بردارند تا نتيجه توجهي را 

که کشورهاي ديگر سال هاست دارند مي بينند به چشم ببينند. 
البته که به عمل کار برآيد، به سخنداني نيس��ت و رسيدن به جايگاهي که 
ديگران سال هاست از آن سود مي برند، نه به حرف که به عمل نياز دارد. هرچند 

که امروز حتي حرفي هم در ميان نيست که اميدي به عمل آن باشد!

كمتر از دو ماه ديگر 
فريدون حسن

   گزارش
برپاي����ي  ب�ه 
ب�زرگ ت�ري��ن 
آوردگاه ورزش جهان، يعني المپيك باقي مانده 
است. المپيك توكيو قرار است از اول مرداد ماه به 
م�دت 17 روز در پايتخ�ت ژاپ�ن برگزار ش�ود. 
رويدادي كه مي تواند يك فرصت ديگر براي اتحاد 
و يكدست شدن جهان زير پرچم المپيك و ورزش 
باشد. المپيكي هاي ورزش ايران نيز طي دو سال 
گذشته به رغم تمامي مشكلات و درگيري با شيوع 
ويروس كرونا خود را آماده حضور در اين آوردگاه 
بزرگ كرده اند. رقابت هايی كه رنگ و بويي متفاوت 
با المپيك هاي قبلي خواهد داشت، المپيكي بدون 
حض�ور تماش�اگر و در حداق�ل زم�ان ممكن. 
کميته ملي المپيك، وزارت ورزش و فدراسيون ها 
ورزش��ي حالا با حساس��يت بيش��تري اوضاع را 
رص��د مي کنند و ت��لاش دارن��د کاروان ايران با 
کس��ب بهترين نتيجه المپيك توکيو را به پايان 
برساند. نشست خبري رئيس کميته ملي المپيك، 
سرپرس��ت کاروان المپيك و رئي��س نظارت بر 
تيم هاي ملي صبح ديروز در محل آکادمي ملي 

المپيك با حضور اصحاب رسانه برگزار شد. 
    

سيدرضا صالحي اميري، رئيس کميته ملي المپيك 
در ابتداي اين نشست با ابراز اميدواري نسبت به 
عملكرد کاروان ورزشي کشورمان در رقابت هاي 
المپيك توکيو گفت: »از تمام ظرفيت ها و امكانات 
استفاده کرده ايم تا در توکيو نمايشي داشته باشيم 
که منجر به ش��يرين کامي مردم ايران شود. من 
مطمئن هستم که عملكرد قهرمانان ما در توکيو 

دل مردم را شاد خواهد کرد.«
رئيس کميته ملي المپي��ك در بخش ديگری از 
صحبت هاي خود پيرامون توجه و رس��يدگي به 
قهرمانان المپيكي با اش��اره به پرداخت حقوق 
ماهانه، کمك هزينه  اعزام به اردوها و رسيدگي 
و توجه به لح��اظ روحي و رواني ب��ه آنها گفت: 
»علاوه بر حقوق 5 ميليوني که پرداخت ش��ده 
و 10 نفر هم بورسيه  شده اند با فدراسيون ها در 
تماس هستيم تا کمك هزينه ای براي زندگي آنها 
در نظر گرفته ش��ود. در تمام رشته ها براي همه 
کساني که کسب س��هميه کرده اند هم حمايت 
مالي و هم روحي وجود دارد و تمام ورزشكاران 
ما در شرايط خوب انگيزشي براي درخشش در 

المپيك هستند.«
صالحي اميري با تأکيد بر لزوم المپيكي ش��دن 
فضاي کشور ادامه داد: »ستاد فرهنگي پا به پاي 
س��تاد عملياتي کار کرده است. برنامه هاي ستاد 
فرهنگي بسيار گس��ترده بود و تصميم داشتيم 
براي اولين بار ستاد فرهنگي را به المپيك اعزام 
کنيم. با شيوع کرونا اما محدوديت هايي ايجاد شد. 
جلسه اي با معاونان و مديران وزارت امور خارجه 
و سفير ايران در توکيو داشتيم و در نهايت به اين 
نتيجه رسيديم که با توجه به محدوديت ها، فقط 
چهار برنامه اجرا شود که شامل برگزاري نمايشگاه 

ايران زيبا و صنايع دستي، توزيع هداياي فرهنگي 
و پخش فيل��م با زيرنوي��س ژاپني و انگليس��ي 
می شوند. در تهران نيز 300 بيلبورد نصب خواهد 
شد و در خيابان سئول نيز در هفته جاري بيلبورد 

قهرمانان ما نصب خواهد شد.«
وي در خصوص لزوم حضور وزير ورزش در توکيو 
تأکيد ک��رد: »وزارت ورزش، کميته ملي المپيك 
و پارالمپيك، فدراسيون ها، هيئت ها، ورزشكاران 
و اهالي رسانه يك خانواده هس��تند. وزير ورزش، 
معاونان و ديگر افراد ساليان سال براي رشد ورزش 
زحمت کشيده اند و مديران پايه هستند و حضور 
آنه��ا در المپيك ضروري اس��ت. وظيفه نهادهاي 
مسئول در ورزش اين است که پشتيبان ورزشكاران 
باشند. آنچه به عنوان پاداش مطرح شد بخشي از 
تعهد دولت هاست و بايد پرداخت شود. تا امروز هم 
به اين تعهدات عم��ل کرده ايم. تاکنون 50 درصد 
بودجه فدراسيون ها، بخشي از نيازها براي حضور در 

المپيك و از اين دست موارد انجام شده است.«

    
در ادامه نصرالله س��جادي، سرپرس��ت کاروان 
ورزشي کشورمان در المپيك توکيو ضمن بيان 
شرايط اعزام کاروان و س��ختگيري هاي خاصي 
که ژاپن به عنوان ميزبان با توجه به شيوع کرونا 
براي ورزشكاران در نظر گرفته است، عنوان کرد: 
»تأکيد ميزبان بر اين اس��ت که تا جاي ممكن 
کاهش تراکم در دهكده و مسابقات باشد و تأکيد 
کردند ورزش��كاران و همراهان زودتر از پنج روز 
قبل از مس��ابقات نمي توانند در دهكده اسكان 
يابند. اگر شرکت کنندگان اختلاف بيش از شش 
ساعت داش��ته باش��ند، مي توانند يك يا دو روز 
زودتر بيايند. مقامات اجرايي، کادر پزش��كي و 
سرپرستان از 22 تير مي توانند در توکيو حضور 
داشته باشند. همچنين تأکيد دارند ورزشكاران 
حداکثر 48ساعت بعد از مسابقات شان توکيو را 

ترك کنند.«
اما يك��ي از اصلي ترين دغدغه ه��اي اين روزها 
علاقه مندان به ورزش، مسئله کسب سهميه هاي 
باقيمانده ب��راي حض��ور در المپي��ك و تعيين 
تكليف برخي س��تاره هاي ورزش کش��ور است 
که س��جادي در اين خصوص با اش��اره به لزوم 
اعلام فدراس��يون هاي جهاني در تأييد سهميه 
المپيك ورزشكاران گفت: »بريمانلو، جودوکار 
شايسته کشورمان هنوز مجوز حضور در المپيك 
را به دست نياورده و تا امروز از طرف فدراسيون 
جهاني جودو سهميه بريمانلو اعلام نشده است. 
هر کسي س��هميه کس��ب کند هم به ميزبان و 
هم به کميته هاي کش��ورها اعلام مي ش��ود که 
فعلًا چيزي به ما اعلام نشده است، چون کسب 

س��هميه نكرده، زير پرچم IOC هم نمي تواند 
ش��رکت کن��د. در خص��وص تكلي��ف کيانوش 
رستمي و س��هراب مرادي هم هنوز اعلام نهايي 
انجام نشده اس��ت. طي چند روز آينده از طرف 
فدراسيون جهاني اعلام خواهد شد، هنوز به ما و 
ساير کشورها نفراتي را که کسب سهميه  کرده اند 

اعلام نشده است.«
    

پيمان فخري، رئيس نظ��ارت بر تيم هاي ملي نيز با 
بيان کاهش 148 نفري تعداد ورزشكاران در المپيك 
توکيو نسبت به المپيك ريو به رغم اضافه شدن پنج 
رشته به المپيك به شرايط س��خت کسب سهميه 
براي حضور در توکيو اشاره کرد و گفت: »با وجود اين 
رکورد کسب سهميه و تعداد رشته ها قطعاً شكسته 
خواهد شد، اما درباره رکورد بانوان سخت است که 
صحبت کنيم. ما در دووميداني و کاراته شانس حضور 
بانوان را خواهيم داش��ت. اگر در مس��ابقات کاراته 
پاريس سهميه کس��ب ش��ود در اين صورت تعداد 
بانوان هم اضافه خواهد شد. ما از ش��رايط، ارزيابي 
داريم و وضعيت را رصد مي کنيم. ورزشكاران شاخص 
خوبي داريم، مثلًا در کاراته سه نفر اول را در رنكينگ 
داريم. اينكه بگوييم در چه رشته اي چه تعداد مدال 

مي گيريم را تا پيش از اين نديده ايم.«
فخري به مصدوميت احسان حدادي هم اشاره کرد 
و افزود: »متأسفانه ما هم از آسيب ديدگي او باخبر 
شديم . آسيب کمر حدادی کهنه است و منتظريم وي 
برگردد و قرار است کميسيون پزشكي تشكيل شود. 
حدادی درد شديدي دارد، ولي در حال تمرين کردن 
است و در رکوردگيري ها شرکت مي کند. سهميه به 

نام حدادي است و قابل تغيير دادن نيست.«

شادي مردم هدف اول المپيكي ها
كاروان ايران ركورد تعداد ورزشكار و تعداد رشته را مي شكند


